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المستخلص
من الضروري البحث عن تقنيات واساليب جديدة بمقدورها ان بتعلم اكبر عدد من المتعلمين تعلما افضل وبالإمكانات المتاحة نفسها ومن هنا جاءت اهمية البحث الحالي من خلال عرضه لأسلوب التعلم التعاوني في تعلم بعض المهارات الأساسية بكرة اليد ومن هنا جاءت اهمية البحث.
هدف البحث:
1. التعرف على تأثير استخدام اسلوب التعلم التعاوني في تعلم مهارة الطبطبة بكرة اليد.
2. التعرف على الفروق في الاختبارات القبلية والبعدية بين افراد المجموعة التجريبية والضابطة في متغيرات البحث.
الاستنتاجات:
1. ان لمفردات المنهج التعليم المستخدم له تأثير ايجابي في تعلم مهارة الطبطة بكرة اليد.
2. ساعد الاسلوب التعاوني على اعتزال عامل الجهد والوقت في تعلم هارة الطبطبة بكرة اليد.
3. ان المرونة في التطبيق مفردات المنهج وتصحيح الاخطاء من قبل المتعلمين قد ساهم في تعلم مهارة الطبطبة بكرة اليد.
التوصيات:
1. تعميم نتائج البحث على العملية التعليمية لغرض اعتمادة.
2. التأكيد على استخدام الاسلوب التعاوني في تعلم المهارات الاساسية بكرة اليد.
3. ضرورة استخدام اكثر من اسلوب في التعلم والابتعاد عن الاساليب القديمة.
Abstract

It is very necessary to seek new techniques and methods that are able to teach great number of learners. Better and within the available possibilities the value of the present study stems from the presentation of cooperative learning method for learning some basic skills in handball.

Objectives of the study:

1. Knowing the effect of using the cooperative learning method on learning the skill of dribbling in handball.

2. Knowing the differences between the pretests and posttest among the subjects of the experimental and controlled groups.

Conclusions:

1. The method used has positive effect in learning the skill of dribbling in handball.
2. The cooperative learning method helped to reduce the factors of effort and time in learning the skill of dribbling in Handball.

3. The flexibility in applying the items of the program and correction of mistakes by learners themselves contributed in learning dribbling skill in Handball.

Recommendations:

1. Generalizing the results of the study to be adopted by people who are concerned.

2. Emphasizing the use cooperative learning method in learning dribbling skill in Handball.

3. The necessity for using more one method in learning and leaving the traditional methods.  

